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Protokół  Nr  XXX/08 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniach  18–19  grudnia  2008  r. 
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 

 
 
 
Początek obrad w dniu 18 grudnia 2008 r.: 
- godz. 10.00 
Zakończenie obrad w dniu 19 grudnia 2008 r.: 
- godz. 00.35 
 
 
W dniu 18-19 grudnia 2008 r. w sesji uczestniczyło 30 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Jędrzej Wijas 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- przewodniczący rad osiedlowych – lista obecności stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu, 
- dyrektorzy/kierownicy miejskich jednostek organizacyjnych – lista obecności 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu, 
- zaproszeni goście – lista obecności stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad powitał przybyłych na kolejną XXX zwyczajną 
sesję Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, 
przedstawicieli Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, 
mieszkańców miasta oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów. 

Następnie Przewodniczący obrad w oparciu o przedłoŜoną listę obecności 
stwierdził, Ŝe na sali jest obecnych 30 radnych, zatem obrady Rady będą 
prawomocne. Oświadczył, Ŝe w związku z tym otwiera XXX zwyczajną sesję Rady 
Miasta Szczecin. 
 

Przewodniczący obrad powołał na sekretarza obrad Władysława Dzikowskiego – 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Szczecin – do prowadzenia listy mówców, 
przeprowadzania imiennych głosowań i innych czynności pomocniczych, 
niezbędnych do prawidłowego przebiegu posiedzenia. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad zaprosił na salę sesyjną uczniów Zespołu Szkół Nr 
12. 
 
Dzieci z Zespołu Szkół Nr 12 złoŜyły radnym Ŝyczenia świąteczno-noworoczne. 
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B. Baran – Przewodniczący obrad w imieniu swoim i radnych podziękował dzieciom 
za pamięć. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad: 
 
2. Wręczenie Medali za Zasługi dla Miasta Szczecina. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu Jana Stopyrę – 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta. 
 
J. Stopyra – Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił sylwetkę wyróŜnionej 
Medalem za Zasługi dla Miasta Szczecina Pani Jadwigi Igiel-Sak. 
 
J. Igiel-Sak – podziękowała za wyróŜnienie. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu radnego Pawła 
Bartnika. 
 
P. Bartnik – przedstawił sylwetkę wyróŜnionego Medalem za Zasługi dla Miasta 
Szczecina Pana Zenona Butkiewicza. 
 
Z. Butkiewicz – podziękował za wyróŜnienie. 
 
Ewa Budziak – Dyrektor Liceum Ogólnokształcącego Nr 1 – przedstawiła sylwetki 
wyróŜnionych Medalem za Zasługi dla Miasta Szczecina: Panią Halinę Gaińską 
(pośmiertnie) i Pana Franciszka Łyczko. 
 
F. Łyczko – podziękował za wyróŜnienie. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad przedstawił sylwetki wyróŜnionych Medalem za 
Zasługi dla Miasta Szczecina: Pana Piotra Kulę i Krzysztofa Krupeckiego. 
 
K. Krupecki – w imieniu swoim, kolegi i wszystkich trenerów podziękował za 
wyróŜnienie. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 11.30. 
 
Po przerwie: 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad przedłuŜył przerwę do godziny 11.45. 
 
Po przerwie: 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 
3. Zatwierdzenie protokołów z: 
 

− XXVIII zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 24.11.2008 r. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe protokół był wyłoŜony do wglądu 
w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli moŜliwość zapoznać się z jego treścią. 
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Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku z brakiem 
uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 15  przeciw – 0  wstrzym. – 4 
 
W wyniku powyŜszego głosowania protokół został zatwierdzony. 
 

− XXIX zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 05.12.2008 r. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe protokół był wyłoŜony do wglądu 
w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli moŜliwość zapoznać się z jego treścią. 
Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku z brakiem 
uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 17  przeciw – 0  wstrzym. – 5 
 
W wyniku powyŜszego głosowania protokół został zatwierdzony. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad: 
 
4. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad zapytał czy są wnioski dotyczące zmian do 
porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący Klubu Radnych PiS zawnioskował o 
wprowadzenie do porządku obrad, przed punktem „Interpelacje i zapytania 
radnych”, Apelu w sprawie uczczenia ofiar wydarzeń grudniowych w 
Szczecinie. Jednocześnie zgłosił wniosek o przeniesienie projektu uchwały nr 
297/08 w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta na 2009 rok na początek punktu 
„Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:”. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad jest przeciwny umieszczaniu projektu uchwały nr 
297/08 w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta na 2009 rok na początek punktu 
„Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:”. 
Następnie Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad, przed punktem „Interpelacje i zapytania radnych”, Apelu 
w sprawie uczczenia ofiar wydarzeń grudniowych w Szczecinie 
 
za - 25  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania apel został wprowadzony do porządku obrad. 
 
U. Pańka – w imieniu klubu radnych PO poprosiła o 15 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 12.15. 
 
Po przerwie: 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad przypomniał, Ŝe Przewodniczący klubu radnych 
PiS zgłosił wniosek o przeniesienie projektu uchwały nr 297/08 w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta na 2009 rok na początek punktu „Rozpatrzenie 
projektów uchwał w sprawach”. 
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H. Sokulska – radca prawny stwierdziła, Ŝe jeŜeli są osoby przeciwne wnioskowi 
dotyczącemu przeniesieniu punktów w porządku obrad to naleŜy ten wniosek 
przegłosować. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad stwierdził, Ŝe chciałby aby projekt uchwały nr 
297/08 pozostał na swoim miejscu. 
 
T. Hinc – uwaŜa, Ŝe projekt uchwały nr 297/08 powinien być omawiany na 
początku porządku obrad. 
 
J. Stopyra – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu „Interpelacje i 
zapytania radnych” i zaproponował aby interpelacje i zapytania złoŜyć na 
piśmie. 
 
Głosowanie nad wnioskiem klubu radnych PiS o przeniesienie projektu 
uchwały nr 297/08 w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta na 2009 rok na 
początek punktu „Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:” 
 
za - 13  przeciw - 16  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek nie został przyjęty. 
 
Głosowanie nad wnioskiem radnego Jana Stopyry o zdjęcie z porządku obrad 
punktu „Interpelacje i zapytania radnych” 
 
za - 17  przeciw - 12  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
W. Dzikowski – stwierdził, Ŝe w związku z przyjętym wnioskiem radnego Stopyry 
naleŜy wykreślić z porządku obrad punkt „Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych”. 
 
Uwaga radnego Dzikowskiego została przyjęta przez aklamację i z porządku obrad 
wykreślono punkt „Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych”. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe wpłynęły następujące wnioski 
dot. zmian do porządku obrad: 
 
Wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały nr 262/08 zmieniającego uchwałę w sprawie wyraŜenia 
zgody na wzniesienie Pomnika Generała Józefa Hallera w Szczecinie 
 
za - 24  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
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Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 334/08 w sprawie ustalania kwoty dotacji przypadającej na jedną 
osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w 
Szczecinie 
 
za - 21  przeciw - 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 335/08 zmieniającego uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki w 
Banku Gospodarstwa Krajowego na prefinansowanie projektu „Przebudowa 
ulicy Autostrada Poznańska, Etap I i II - budowa nowych mostów przez rzekę 
Odrę i Regalicę” dofinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Sektorowego Programu Operacyjnego Transport 
 
za - 22  przeciw - 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 336/08 zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia „Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 
rok” 
 
za - 23  przeciw - 4  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 
290/08 w sprawie zmiany nazwy instytucji kultury - Szczecińska Agencja 
Artystyczna i nadania jej Statutu 
 
T. Hinc – poprosił o uzasadnienie wniosku. 
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, Ŝe wycofuje projekt uchwały 
po dyskusji na Komisji Kultury gdzie został przekonany, Ŝe na dzień dzisiejszy ten 
pomysł nie jest najlepszy. 
 
za - 26  przeciw - 1  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad oświadczył, Ŝe po rozpatrzeniu wniosków przez 
Radę porządek obrad XXX zwyczajnej sesji jest następujący: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wręczenie Medali za Zasługi dla Miasta Szczecina. 
3. Zatwierdzenie protokołów z: 
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- XXVIII zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 24.11.2008 r., 
- XXIX zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 5.12.2008 r. 

4. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
5. Apel w sprawie uczczenia ofiar wydarzeń grudniowych w Szczecinie. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

- 311/08 – przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 
Szczecinie na lata 2009 – 2015; 

- 312/08 – zmian budŜetu i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2008 rok; 
- 314/08 – zmiany uchwały w sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy 

Społecznej przy ul. Broniewskiego 4/6 w Szczecinie; 
- 315/08 – ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

uczestników w Dziennym Domu Pomocy Społecznej przy ul. Potulickiej 40, 
Dziennym Domu Pomocy Społecznej przy ul. Łukasiewicza 6, Dziale Pomocy 
Półstacjonarnej dla Osób z Chorobą Alzheimera, w Domu Pomocy Społecznej 
„Domu Kombatanta im. Gen. Mieczysława Boruty-Spiechowicza” przy ul. 
Kruczej 17, Ośrodku Wsparcia dla Dzieci, MłodzieŜy i Dorosłych przy ul. 
Jakuba Wujka 6; 

- 316/08 – udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń 
zdrowotnych w roku 2009 związanych z hospitalizacją pacjentów będących 
mieszkańcami Szczecina w Oddziale dla Przewlekle Chorych; 

- 317/08 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikat przy sprzedaŜy lokali 
mieszkalnych na rzecz ich najemców; 

- 318/08 – sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego prawa 
uŜytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych połoŜonych w Szczecinie 
przy ul. Pomorskiej; 

- 319/08 – zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
korzystania z nieruchomości gminnych przez miejskie jednostki 
organizacyjne nie posiadające osobowości prawnej; 

- 320/08 – ustalenia wysokości dotacji dla Miejskiego Ośrodka Dokumentacji 
Geodezyjnej i Kartograficznej w Szczecinie na rok 2009; 

- 321/08 – zmiany uchwały w sprawie utworzenia zakładu budŜetowego pod 
nazwą Miejski Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej; 

- 322/08 – ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu w złotych dla pracowników zatrudnionych w zakładzie 
budŜetowym pn. „Miejski Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i 
Kartograficznej” w Szczecinie; 

- 323/08 – zmiany uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych; 

- 324/08 – Programu Konserwacji i BieŜącego Utrzymania Istniejących 
Terenów Zieleni (kod Z1) oraz Programu Rozwoju Terenów Zieleni (kod Z2); 

- 325/08 – skargi PUK USKOM Sp. z o.o. w Szczecinie; 
- 326/08 – skargi pani Marii Uniejowskiej; 
- 327/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie 

Przedsiębiorstwo Autobusowe „Dąbie” Sp. z o.o.; 
- 328/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie 

Przedsiębiorstwo Autobusowe „Klonowica” Sp. z o.o.; 
- 329/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki pod nazwą „Tramwaje 

Szczecińskie Sp. z o.o.”; 
- 330/08 – zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, 

opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych 
Miasta Szczecin oraz sposobu ich pobierania; 
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- 331/08 – ustalenia stawki jednostkowej dla kalkulacji wysokości dotacji 
przedmiotowej dla Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego w Szczecinie do 
komunikacji miejskiej; 

- 297/08 – uchwalenia budŜetu Miasta na 2009 rok; 
- 305/08 – wieloletniego programu inwestycyjnego na lata 2009 – 2013; 
- 332/08 – wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 

Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki z o.o. z 
siedzibą w Szczecinie; 

- 333/08 – skargi pana Józefa Wojciechowskiego; 
- 262/08 – zmiany uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie 

Pomnika Generała Józefa Hallera w Szczecinie; 
- 334/08 – ustalania kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą 

uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Szczecinie; 
- 335/08 – zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki w Banku 

Gospodarstwa Krajowego na prefinansowanie projektu „Przebudowa ulicy 
Autostrada Poznańska, Etap I i II - budowa nowych mostów przez rzekę Odrę 
i Regalicę” dofinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Sektorowego Programu Operacyjnego Transport; 

- 336/08 - zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 rok”. 

7. Sprawozdanie z działalności: 
- Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Rady Miasta Szczecin, 
- Prezydenta Miasta Szczecin. 

8. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad: 
 
5. Apel w sprawie uczczenia ofiar wydarzeń grudniowych w Szczecinie. 
 
Projekt Apelu stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu Pana Stanisława 
Wądołowskiego. 
 
S. Wądołowski – zwrócił się do radnych o podjęcie proponowanego Apelu. Poprosił 
Prezydenta Miasta o to Ŝeby słuŜby komunalne zawsze dbały o kaŜdy grób ofiar 
wydarzeń grudniowych w Szczecinie, To jest 14 grobów. Poprosił równieŜ o 
przeznaczenie niewielkiego funduszu na zakup kwiatów czy dojazd do cmentarza 
dla osób, które chciałyby uczestniczyć w uroczystościach oraz wyznaczenie 
pracownika, który pomógłby tym ludziom. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta złoŜył deklarację realizacji apelu. Stwierdził, Ŝe 
moŜna teŜ kaŜdy grób przydzielić jakiejś szkole, która mogłaby taką pieczę 
sprawować. To będzie miało równieŜ aspekt wychowawczy. 
 
Rada Miasta Szczecin przez aklamację przyjęła Apel w sprawie uczczenia ofiar 
wydarzeń grudniowych w Szczecinie. Apel Nr 1/08 stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie 
minutą ciszy pamięci o ofiarach wydarzeń grudniowych w Szczecinie. 
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Wszyscy powstali i minutą ciszy uczcili pamięć o ofiarach wydarzeń grudniowych w 
Szczecinie. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS poprosił o 30 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 13.20. 
 
Po przerwie: 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad: 
 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

311/08 – przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 
Szczecinie na lata 2009 – 2015 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Autopoprawki do projektu 
uchwały stanowią załącznik nr 11 do protokołu. 
 
J. Stopyra – zgłosił wniosek formalny o głosowanie bez dyskusji nad projektem 
uchwały. 
 
za - 14  przeciw - 9  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
P. Kęsik – zaproponował aby dokonać prezentacji projektu uchwały, a po niej 
głosować bez dyskusji. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poprosił projektodawcę o prezentację projektu 
uchwały. 
 
Prezentacji projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał Jacek CerebieŜ-
Tarabicki – Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej. Slajdy z 
prezentacji stanowią załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 311/08 z 
autopoprawkami 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych w Szczecinie na lata 2009 – 2015. Uchwała 
Nr XXX/742/08 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

312/08 – zmian budŜetu i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2008 rok 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Stanisław Lipiński – Skarbnik Miasta. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. Autopoprawki do projektu uchwały stanowią załączniki nr 15 i 16 do 
protokołu. Slajdy z prezentacji stanowią załącznik nr 17 do protokołu. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych SLD zapytał co jest powodem, Ŝe 
pieniądze na działania inwestycyjne nie zostały wydatkowane. W dokumentach nie 
ma takiego szczegółowego wyliczenia ile niezrealizowanych inwestycji wynika z tego, 
Ŝe nie uzyskano środków zewnętrznych, a ile nie zrealizowano bo nie zdołano 
zrealizować z róŜnych powodów, a moŜe nie chciano. Radny zapytał dlaczego 
zmniejsza się plan wydatków majątkowych o kwotę 2.8000.000 zł w dziale 700 – 
Gospodarka mieszkaniowa rozdział 70005 – Gospodarka gruntami i 
nieruchomościami – zadanie: „ Przygotowanie nieruchomości”. Czy to przygotowanie 
nieruchomości oznacza uzbrajanie terenów pod inwestycje. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS przypomniał, Ŝe od początku 
kadencji Rada Miasta zdjęła 150 milionów złotych z inwestycji. Inwestycje w mieście 
były bardzo wolno prowadzone. Poziom wydatków inwestycyjnych do wydatków 
ogółem jest bardzo niski. Mijający rok nie pył proinwestycyjny. 
 
U. Pańka – w imieniu klubu radnych PO podziękowała Skarbnikowi Miasta za 
prezentację. UwaŜa, Ŝe dobry gospodarz miasta musi dokonywać przesunięć w 
budŜecie. Radna stwierdziła, Ŝe kolejny rok będzie proinwestycyjny. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
T. Hinc – zapytał jak Prezydent chce zrealizować swoje obietnice skoro ciągle coś się 
wycofuje z budŜetu. Szereg wycofanych inwestycji jest przejawem złego zarządzania. 
Radny chciałby aby Zastępca Prezydenta Miasta – Krzysztof Nowak poinformował 
wszystkich dlaczego konkretne inwestycje nie wyszły. 
 
J. Serdyński – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców. 
 
za - 15  przeciw - 12  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
S. Lipiński – Skarbnik Miasta poinformował, Ŝe 80% zadań nie moŜe być w tym 
roku ruszonych z obiektywnych przyczyn niezaleŜnych od władz Miasta. 
 
J. Wijas – zapytał dlaczego zmniejsza się modernizację, remont, przebudowę 
chodników na sumę ponad pół miliona złotych. Budowa sygnalizacji świetlnej na 
przejściu dla pieszych w ciągu ulicy Jana z Kolna, budowa pętli autobusowej 
Goplańska-Goleniowska. Jedno o 200 tysięcy, drugie o 600 tysięcy. Wykonanie 
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nawierzchni ulic Dąbskiej Zoologicznej 1,5 miliona złotych. Dlaczego zmniejsza się 
środki na te zadania. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta poinformował, Ŝe na pytania radnego Wijasa 
odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 312/08 z autopoprawkami 
 
za – 17  przeciw - 11  wstrzym. – 0 
 
M. Kopacka – zgłosiła wniosek o reasumpcję głosowania. 
 
za - 20  przeciw - 4  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Ponowne głosowanie nad projektem uchwały 312/08 z autopoprawkami 
 
za - 16  przeciw - 12  wstrzym. - 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmian budŜetu 
i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2008 rok. Uchwała Nr XXX/743/08 stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

314/08 – zmiany uchwały w sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy 
Społecznej przy ul. Broniewskiego 4/6 w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 314/08 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy Społecznej przy ul. Broniewskiego 4/6 
w Szczecinie. Uchwała Nr XXX/744/08 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

315/08 – ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
uczestników w Dziennym Domu Pomocy Społecznej przy ul. Potulickiej 40, 
Dziennym Domu Pomocy Społecznej przy ul. Łukasiewicza 6, Dziale Pomocy 
Półstacjonarnej dla Osób z Chorobą Alzheimera, w Domu Pomocy Społecznej 
„Domu Kombatanta im. Gen. Mieczysława Boruty-Spiechowicza” przy ul. 
Kruczej 17, Ośrodku Wsparcia dla Dzieci, MłodzieŜy i Dorosłych przy ul. 

Jakuba Wujka 6 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Jacek CerebieŜ-Tarabicki – Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Pomocy 
Społecznej. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 315/08 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników w Dziennym 
Domu Pomocy Społecznej przy ul. Potulickiej 40, Dziennym Domu Pomocy 
Społecznej przy ul. Łukasiewicza 6, Dziale Pomocy Półstacjonarnej dla Osób z 
Chorobą Alzheimera, w Domu Pomocy Społecznej „Domu Kombatanta im. Gen. 
Mieczysława Boruty-Spiechowicza” przy ul. Kruczej 17, Ośrodku Wsparcia dla 
Dzieci, MłodzieŜy i Dorosłych przy ul. Jakuba Wujka 6. Uchwała Nr XXX/745/08 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

316/08 – udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń 

zdrowotnych w roku 2009 związanych z hospitalizacją pacjentów będących 
mieszkańcami Szczecina w Oddziale dla Przewlekle Chorych 

 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Tomasz Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad  poinformował, Ŝe Komisja Zdrowia i Pomocy 
Społecznej oraz Komisja BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
J. Wijas – zapytał czy porozumienie, o którym mowa w uzasadnieniu ma jakiś 
termin waŜności czy kiedyś wygasa. Radny poprosił o wyjaśnienie jaki był cel 
likwidacji Szpitala Miejskiego skoro Miasto nadal wydatkuje te same pieniądze tylko 
do innego budŜetu. Jak jest korzyść z likwidacji Szpitala Miejskiego. 
 
L. Duklanowski – zapytał czy ten milion złotych dotyczy całego roku? Czy poza tym 
dofinansowanie będą jeszcze inne dla szpitala w Zdrojach? 
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A. Karut – zapytał skąd się wziął wyliczony przez Dyrektora Szpitala w Zdrojach 
średni koszt osobodnia na 221,89 zł.? Radny chciałby wiedzieć jak to wyglądało w 
Szpitalu Miejskim, a jak to będzie wyglądało w szpitalu w Zdrojach. 
 
T. Hinc – zapytał czy Pan Prezydent monitoruje to co robi Zarząd Województwa ze 
szpitalem przy ul. Wojciecha. Zdaniem radnego, patrząc na przyszłoroczny budŜet 
szpitala przy ul. Wojciecha, próbuje się wygasić jego działalność poprzez 
niedofinansowanie. 
 
W. Dąbrowski – stwierdził, Ŝe w sumie pieniędzy na przestrzeni lat 2008-2009 było 
prawie 12 milionów złotych. Radny zapytał dlaczego Miasto rozdaje pieniądze na 
lewo i prawo. 
 
P. Kęsik – zapytał ile i jakie łóŜka były dostępne przed likwidacją Szpitala 
Miejskiego? 
 
L. Duklanowski – zapytał jakie są plany Miasta w stosunku do byłego Szpitala 
Miejskim? 
 
T. Grodzki – przypomniał, Ŝe u podstaw przeniesienia Szpitala Miejskiego do 
Zdrojów, a nie jego likwidacji, leŜała chęć uniknięcia ponoszenia wielomilionowych 
nakładów na adaptację budynku przy ul. Wyzwolenia do wymogów, które będą 
obowiązywały szpitale w roku 2012. 
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta odnosząc się do wypowiedzi radnego 
Wijasa stwierdził, Ŝe środki finansowe przekazywane na Szpital Miejski były w 2/3 
przeznaczane na spłatę zadłuŜenia. 
Radnemu Duklanowskiemu Zastępca Prezydenta przekazał informację, Ŝe w Rada 
zgodziła się na taką konstrukcję, Ŝe Samorząd Miasta bierze udział w inwestycji pt. 
„Wybudowanie Oddziału Opieki Długoterminowej”. Ta inwestycja została 
oszacowana na ok. 16 mln. zł. z czego około połowa kwoty (w zeszłym roku 4 mln., a 
w 2009 r. 4,5 mln.) miała zostać pokryta przez Samorząd Miasta. 
Zastępca Prezydenta poinformował radnych o realizacji Porozumienia, o którym 
mowa w uzasadnieniu. 
Radnego Kęsika Zastępca Prezydenta poinformował, Ŝe do lokalizacji w Zdrojach na 
początku roku 2008 przeszły oddziały ginekologii, połoŜnictwa, noworodków oraz 
oddział urologii. Nie jest tak, Ŝe wszystkie 37 łóŜek z ginekologii w Szpitalu Miejskim 
fizycznie przeniesiono do szpitala w Zdrojach. W szpitalu w Zdrojach łóŜek 
ginekologiczno-połoŜniczych jest ok. 80 i cały kontrakt jest realizowany. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 316/08 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Województwa Zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na 
dofinansowanie świadczeń zdrowotnych w roku 2009 związanych z hospitalizacją 
pacjentów będących mieszkańcami Szczecina w Oddziale dla Przewlekle Chorych. 
Uchwała Nr XXX/746/08 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

317/08 – wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikat przy sprzedaŜy lokali 
mieszkalnych na rzecz ich najemców 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 317/08 
 
za – 18  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na 
udzielenie bonifikat przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców. 
Uchwała Nr XXX/747/08 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

318/08 – sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego prawa 
uŜytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych połoŜonych w Szczecinie 

przy ul. Pomorskiej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 318/08 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie sprzedaŜy w 
drodze przetargu ustnego nieograniczonego prawa uŜytkowania wieczystego 
nieruchomości gruntowych połoŜonych w Szczecinie przy ul. Pomorskiej. Uchwała 
Nr XXX/748/08 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

319/08 – zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
korzystania z nieruchomości gminnych przez miejskie jednostki organizacyjne 

nie posiadające osobowości prawnej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 319/08 
 
za – 13  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków korzystania z 
nieruchomości gminnych przez miejskie jednostki organizacyjne nie posiadające 
osobowości prawnej. Uchwała Nr XXX/749/08 stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
320/08 – ustalenia wysokości dotacji dla Miejskiego Ośrodka Dokumentacji 

Geodezyjnej i Kartograficznej w Szczecinie na rok 2009 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 320/08 
 
za – 15  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
wysokości dotacji dla Miejskiego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i 
Kartograficznej w Szczecinie na rok 2009. Uchwała Nr XXX/750/08 stanowi 
załącznik nr 32 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
321/08 – zmiany uchwały w sprawie utworzenia zakładu budŜetowego pod 

nazwą Miejski Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 321/08 
 
za – 17  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie utworzenia zakładu budŜetowego pod nazwą Miejski Ośrodek 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej. Uchwała Nr XXX/751/08 stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
322/08 – ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu w złotych dla pracowników zatrudnionych w zakładzie 

budŜetowym pn. „Miejski Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i 
Kartograficznej” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
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B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 322/08 
 
za – 16  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych 
dla pracowników zatrudnionych w zakładzie budŜetowym pn. „Miejski Ośrodek 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej” w Szczecinie. Uchwała Nr XXX/752/08 
stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

323/08 – zmiany uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja Gospodarki 
Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia negatywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Michał Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
W imieniu Komisji głos zabrali: 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Mienia zaznaczył, Ŝe Komisja tą sprawą zajmowała się trzy razy. 
Omówił dyskusje jakie toczyły się na posiedzeniach. Poinformował, Ŝe ostatecznie 
Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
W. Dzikowski – twierdzi, Ŝe proponowana podwyŜka cen najbardziej uderzy w osoby 
najbiedniejsze. Przedstawił radnym wyliczenia generowania odpadów przez 
pięcioosobową rodzinę. Radny poprosił o nie podnoszenie więcej stawek opłat za 
odbiór odpadów komunalnych i nieczystości płynnych. 
 
A. Mickiewicz – zapytał jak maksymalna stawka za wywóz nieczystości stałych ma 
się do stawki za metr w innych miastach. 
 
J. Wijas – zapytał jaki jest wpływ tej uchwały na program selektywnej zbiórki 
śmieci. 
 
P. Kęsik – zapytał Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska czy kalkulując tą podwyŜkę brał pod uwagę wszystkie podwyŜki, które 
czekają mieszkańców Szczecina w przyszłym roku. Radny zapytał równieŜ czy nie 
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ma takiej moŜliwości aby Miasto wzięło na siebie obowiązku odpłatności za 
opróŜnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
 
U. Pańka – poinformowała, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
A. Ruciński – podkreślił, Ŝe pierwotne stawki, które były przygotowane przez 
WGKiOŚ to m.in. stawka za odbieranie odpadów komunalnych – 80 zł/m3. UwaŜa, 
Ŝe ta stawka powinna wynosić 70 złotych/m3. 
 
Ronald Laska – Prezes Zarządu „Remondis” przypomniał, Ŝe obecnie obowiązujące 
stawki zostały uchwalone w kwietniu 2007 roku. Wtedy cena za przyjęcie odpadów 
niesegregowanych do składowania wynosiła 105 złotych za tonę. Od 01.01.2009 r. 
będzie ona wynosiła 235 zł. za tonę. Wyjaśnił dlaczego aŜ tak zdroŜały składowiska. 
Jest to wynik polityki ekologicznej Państwa Polskiego i Unii Europejskiej. Chodzi o 
to Ŝeby postawić barierę cenową dla niesegregowanych odpadów trafiających na 
składowiska. Celem jest ograniczenie ilości trafiających na składowiska odpadów 
niesegregowanych. W związku z tym naleŜy segregować. MoŜe to robić albo 
mieszkaniec albo sortownia. JeŜeli odpady będą segregowane w sortowni to trzeba 
za to zapłacić. JeŜeli mieszkaniec będzie segregował sam to umoŜliwi obniŜenie 
ceny. Rodzina pięcioosobowa, która będzie segregowała odpady będzie mogła 
zamienić 240 litrowy na pojemnik 120 litrowy. 
Miasto finansuje odbiór odpadów z pojemników ogólnodostępnych. 
Papiernie odbierają papier nieodpłatnie, a w przyszłości trzeba będzie za to płacić. 
NaleŜy motywować ludzi do segregacji odpadów. 
 
W. Dzikowski – zapytał jak jest proporcja pomiędzy emisją nieczystości stałych 
mieszkańców zamieszkujących w centrum miasta, a mieszkańców zamieszkujących 
na obrzeŜach miasta. 
 
Ronald Laska – Prezes Zarządu „Remondis” stwierdził, Ŝe objętościowo najwięcej 
odpadów powstaje w centrum miasta. Wagowo więcej jest odpadów z domków 
jednorodzinnych. 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta uwaŜa, Ŝe maksymalna cena 90 zł/m3 

jest uzasadniona. 
 
P. Kęsik – uwaŜa, Ŝe edukacyjny proces mieszkańców Szczecina co do selektywnej 
zbiórki odpadów byłby bardziej efektowny gdyby miasto wzięło przynajmniej w 
części odpowiedzialność za tą edukację. 
 
J. Lemm – Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów poinformowała, Ŝe komisja 
nie opiniowała tego projektu uchwały. Został on zostawiony do momentu omawiania 
na sesji. Radna dziwi się, Ŝe cały koszt ma ponosić miasto i jego mieszkańcy, a 
korzyści z tego ma mieć tylko firma zajmująca się odpadami. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS stwierdził, Ŝe miasto jest 
pasywne w sprawie selektywnej zbiórki odpadów. Poinformował, Ŝe klub będzie 
głosował przeciwko projektowi uchwały. 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, Ŝe miasto dopłaca do 
selektywnej zbiórki odpadów. 
 
U. Pańka – w imieniu klubu radnych PO poprosiła o 20 minut przerwy. 
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B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 16.30. 
 
Po przerwie: 
 
W. Dzikowski – w imieniu klubu radnych PO zgłosił propozycję poprawki polegającą 
na obniŜeniu w § 1 stawki za odbieranie odpadów komunalnych z 90,00 zł/m3 na 
85,00 zł/m3. 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta przyjął propozycję poprawki jako 
autopoprawkę. 
 
P. Kęsik – w imieniu klubu radnych SLD zgłosił propozycję poprawki polegającą na 
obniŜeniu w § 1 stawki za odbieranie odpadów komunalnych z 90,00 zł/m3 na 
80,00 zł/m3. Propozycja poprawki stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS zgłosił propozycję poprawki 
polegającą na obniŜeniu w § 1 stawki za odbieranie odpadów komunalnych z 90,00 
zł/m3 na 70,00 zł/m3. Propozycja poprawki stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
uwaŜa, Ŝe stawka za odbieranie odpadów komunalnych powinna wynosić 90 zł/m3. 
Poinformował, Ŝe będzie podniesiona opłata marszałkowska. Prezydent moŜe się 
zgodzić jedynie na 85,00 zł/m3. 
 
U. Pańka – w imieniu klubu radnych PO poprosiła o 5 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 16.51. 
 
Po przerwie: 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
poinformował, Ŝe Prezydent proponuje stawkę 85 zł/m3 złotych za odbieranie 
odpadów komunalnych. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie propozycję poprawki 
zgłoszoną przez klub radnych PiS polegającą na obniŜeniu w § 1 stawki za 
odbieranie odpadów komunalnych z 90,00 zł/m3 na 70,00 zł/m3 
 
za - 12  przeciw - 18  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania propozycja poprawki nie została przyjęta. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie propozycję poprawki 
zgłoszoną przez klub radnych SLD polegającą na obniŜeniu w § 1 stawki za 
odbieranie odpadów komunalnych z 90,00 zł/m3 na 80,00 zł/m3 
 
za - 11  przeciw - 15  wstrzym. - 2 
 
W wyniku powyŜszego głosowania propozycja poprawki nie została przyjęta. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 323/08 z 
autopoprawką 
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za – 15  przeciw - 13  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Uchwała Nr 
XXX/753/08 stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
324/08 – Programu Konserwacji i BieŜącego Utrzymania Istniejących Terenów 

Zieleni (kod Z1) oraz Programu Rozwoju Terenów Zieleni (kod Z2) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 324/08 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 5 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie Programu 
Konserwacji i BieŜącego Utrzymania Istniejących Terenów Zieleni (kod Z1) oraz 
Programu Rozwoju Terenów Zieleni (kod Z2). Uchwała Nr XXX/754/08 stanowi 
załącznik nr 42 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

325/08 – skargi PUK USKOM Sp. z o.o. w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 325/08 
 
za – 23  przeciw - 3  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi PUK 
USKOM Sp. z o.o. w Szczecinie. Uchwała Nr XXX/755/08 stanowi załącznik nr 44 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

326/08 – skargi pani Marii Uniejowskiej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 326/08 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
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Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi pani 
Marii Uniejowskiej. Uchwała Nr XXX/756/08 stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

327/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie 
Przedsiębiorstwo Autobusowe „Dąbie” Sp. z o.o. 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
P. Kęsik – zgłosił wniosek formalny o głosowanie bez dyskusji nad projektami 
uchwał o numerach 327/08 i 328/08. 
 
za - 13  przeciw - 1  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 327/08 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie podwyŜszenia 
kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie Przedsiębiorstwo Autobusowe „Dąbie” Sp. 
z o.o.. Uchwała Nr XXX/757/08 stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

328/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie 
Przedsiębiorstwo Autobusowe „Klonowica” Sp. z o.o. 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 328/08 
 
za – 25  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie podwyŜszenia 
kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie Przedsiębiorstwo Autobusowe 
„Klonowica” Sp. z o.o.. Uchwała Nr XXX/758/08 stanowi załącznik nr 50 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
329/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki pod nazwą „Tramwaje 

Szczecińskie Sp. z o.o.” 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Michał Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 51 do protokołu. Autopoprawka 
do projektu uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. Slajdy z prezentacji 
stanowią załącznik nr 53 do protokołu. 
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P. Kęsik – zgłosił wniosek formalny o głosowanie bez dyskusji nad projektem 
uchwały. 
 
L. Duklanowski – zgłosił wniosek przeciwny do wniosku radnego Kęsika. 
 
W Dzikowski – zapytał czy radny Kęsik podtrzymuje swój wniosek. 
 
P. Kęsik – podtrzymał swój wniosek. 
 
Głosowanie nad wnioskiem radnego Kęsika 
 
za - 17  przeciw - 5  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 329/08 z 
autopoprawką 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie podwyŜszenia 
kapitału zakładowego Spółki pod nazwą „Tramwaje Szczecińskie Sp. z o.o.”. 
Uchwała Nr XXX/759/08 stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
330/08 – zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, 

opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych Miasta 
Szczecin oraz sposobu ich pobierania 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 330/08 
 
za – 18  przeciw - 1  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, opłat za parkowanie 
pojazdów samochodowych na drogach publicznych Miasta Szczecin oraz sposobu 
ich pobierania. Uchwała Nr XXX/760/08 stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

331/08 – ustalenia stawki jednostkowej dla kalkulacji wysokości dotacji 
przedmiotowej dla Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego w Szczecinie do 

komunikacji miejskiej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
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B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 331/08 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
stawki jednostkowej dla kalkulacji wysokości dotacji przedmiotowej dla Zarządu 
Dróg i Transportu Miejskiego w Szczecinie do komunikacji miejskiej. Uchwała Nr 
XXX/761/08 stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

297/08 – uchwalenia budŜetu Miasta na 2009 rok 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały dokonał Piotr Krzystek – Prezydent 
Miasta. Projekt uchwały po autopoprawce stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
Autopoprawka nr 2 do projektu stanowi załącznik nr 60 do protokołu. Slajdy z 
prezentacji stanowią załącznik nr 61 do protokołu. 
 
P. Juras – zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania nad projektem uchwały nr 
330/08 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, 
opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych Miasta 
Szczecin oraz sposobu ich pobierania. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego P. Jurasa. 
 
za - 20  przeciw - 6  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący obrad zarządził ponowne głosowanie nad projektem uchwały nr 
330/08 
 
za - 18  przeciw - 1  wstrzym. - 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, opłat za parkowanie 
pojazdów samochodowych na drogach publicznych Miasta Szczecin oraz sposobu 
ich pobierania. 
 
S. Lipiński – Skarbnik Miasta – dokonał prezentacji polityki finansowej miasta . 
Slajdy z prezentacji stanowią załącznik nr 62 do protokołu. 
 
J. Lemm – Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów - stwierdziła, Ŝe 
przedstawiony budŜet jest ambitny zabezpieczający potrzeby mieszkańców, który 
umoŜliwia realizację inwestycji i rozwoju. Projekt budŜetu został przekazany radnym 
w terminie. Komisja BudŜetu i Finansów zwołała 7 posiedzeń i zwróciła się 8 
listopada do komisji stałych Rady o przekazywanie wniosków. Takie wnioski 
przekazała: Komisja Zdrowia i Polityki Społecznej, Komisja Edukacji i Kultury, 
Komisja Budownictwa i Mieszkalnictwa, Komisja Sportu, grupa radnych z okręgu 
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wyborczego Gumieńce–Pomorzany. Wszystkie te wnioski zostały przedłoŜone 
Prezydentowi Miasta i znalazły się w autopoprawce do projektu budŜetu. Komisja 
BudŜetu podczas swoich obrad zwróciła uwagę na wysokość prognozowanych 
dochodów oraz wydatków inwestycyjnych i na nadwyŜkę operacyjną. 
Przewodnicząca wyraziła nadzieję, Ŝe uda się zrealizować planowane dochody 
pomimo kryzysu ora poinformowała, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów pozytywnie 
zaopiniowała projekt budŜetu na 2009 rok. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS – zwrócił uwagę, na róŜnice 
jakie odnalazł w zapisach odnośnie dochodów miasta w 2009r. pomiędzy pierwszym 
projektem budŜetu a projektem po autopoprawce. I tak w pierwszym dokumencie 
uzyskane przychody mają wynieść 1.395.000.000 a po autopoprawce  
1.388.000.000 a przed chwilą Prezydent wymienił kwotę 1.200.000.000 i to juŜ jest 
niepokojące. Uznał, Ŝe skoro w tych prostych sprawach, w ciągu kilkunastu dni 
pojawiają się takie rozbieŜności w pozycji dochodów, to naleŜy mieć wątpliwości co 
do przewidywań wykonania budŜetu na 2009r. Stwierdził, Ŝe Klub radnych PiS z 
niepokojem patrzy na wysokie zadłuŜenie miasta, które byłoby zrozumiałe przy 
wydatkach na inwestycje, które będą w latach następnych generować dochody. 
Poinformował, Ŝe na Komisji Promocji dwa dni wcześniej przedstawiona została 
koncepcja Aqua Parku i Prezydent K. Nowak informował, Ŝe uzyskanie kredytu jest 
praktycznie niemoŜliwe. Uznał, Ŝe jeŜeli w programie inwestycyjnym na 2009r. i lata 
kolejne będą ujęte inwestycje, które nie będą generować dochodów to miasto nie 
uzyska planowanego poziomu dochodów. Stwierdził, Ŝe postawa prezydenta, która 
uznał za zamkniętą wobec sugestii innych osób, nie rokuje dobrze dla budŜetu 
miasta. 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych SLD – stwierdził, Ŝe budŜet miasta jest 
waŜnym dokumentem, który stanowi instrument władzy wykonawczej do realizacji 
poszczególnych zadań, które się mieszczą w zadaniach gminy jak i miasta jako 
powiatu. Uznał, za istotne aby był to instrument, który słuŜy przede wszystkim 
reformie oblicza miasta i by odpowiadał rzeczywistości. W przypadku omawianego 
budŜetu mamy do czynienia z sytuacją analogiczną jak w latach minionych a 
mianowicie, Ŝe duŜa część zapisów, o których mówi Prezydent, mają nikłe szanse 
realizacji lub zostaną zrealizowane w nikłym zakresie. Prezydent skupia się na 
wielkich liczbach i wielkich projektach a zapomina, Ŝe aby zrealizować świetlaną 
wizję pływających ogrodów, trzeba zmieniać rzeczywistość, z którą stykają się 
codziennie szczecinianie. Największy zarzut do budŜetu to to, Ŝe nie pokazuje 
filozofii myślenia o mieście jako pewnej wspólnocie płacącej podatki, której komfort 
Ŝycia zaleŜy poprawiać, ale jest dokumentem który ma słuŜyć jako instrument 
rywalizacji politycznej i stanowić argument dla Prezydenta w przyszłych wyborach. 
Do zapisów tzw. „martwych” zaliczył 1 mln na nowy stadion, który pod koniec roku i 
tak zostanie zdjęty. Zwrócił uwagę, Ŝe konkretne sprawy dotyczące mieszkańców u 
Prezydenta nie znajdują uzasadnienia i dlatego kilka poprawek klubu radnych SLD 
przygotowanych ze wskazaniem źródeł finansowania, odpowiadają na te problemy, z 
którymi wyborcy i obywatele stykają się na co dzień. Niedostateczne są zwyŜki 
uposaŜeń pracowników sfery społecznej – mimo zapowiedzi Prezydenta nie ma 
odzwierciedlenia w budŜecie. Uznał, Ŝe brak dostępności do przedszkoli Prezydent 
chce załatwić przy pomocy przedszkoli niepublicznych. Uznał, Ŝe jest to nie 
wystarczające rozwiązanie i w budŜecie miasta powinna zostać zaplanowana 
inwestycja budowy, co najmniej jednego przedszkola publicznego podobnie jak ma 
to miejsce w przypadku budowy nowego Ŝłobka. JeŜeli Prezydent nie chce budować 
nowego przedszkola, to dlaczego nie przyjął poprawki zgłaszanej przez Komisję 
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Edukacji odnośnie przekazania dodatkowych 900.000 zł na renowacje podwórek 
przedszkolnych – radny zapowiedział zgłoszenie takiej poprawki przez klub radnych 
SLD. Poinformował, Ŝe Prezydent nie odpowiedział na postulaty środowiska kultury, 
dotyczące podwyŜek dla pracowników kultury – klub zaproponuje poprawkę, aby 
zrealizować duŜą część postulatów pracowników Teatru Lalek PLECIUGA i 
Filharmonii Szczecińskiej. Za skandal uznał zaplanowanie w budŜecie miasta 
1.600.000 zł na dofinansowanie prywatnej firmy i komercyjnego przedsięwzięcia. 
Show business być moŜe przynaleŜy do kultury masowej, ale na pewno nie 
przynaleŜy do kultury, którą za zadanie ma wspierać samorząd gminny. 
Nieakceptowalne jest, aby z pieniędzy publicznych wspierać przedsięwzięcie, które 
moŜna postawić na jednej szali z naprawianiem samochodów, sprzedawaniem 
odzieŜy, prowadzeniem hipermarketu. Poprawka jaką zaproponuje klub radnych 
SLD będzie szła w tym kierunku, aby te pieniądze znalazły się w budŜetach 
instytucji kultury oraz w punkcie dot. finansowania organizacji pozarządowych w 
sferze kultury. W odczuciu klubu radnych SLD Prezydent nie tworzył tego budŜetu z 
myślą o tym Ŝe jest to budŜet, który ma pomóc ludziom zmienić ich sytuację. 
 
U. Pańka – w imieniu klubu radnych PO stwierdziła, Ŝe przedłoŜony projekt budŜetu 
wraz z autopoprawkami został oceniony przez klub radnych PO, jako projekt 
proinwestycyjny, realizujący pewną wizję zamierzeń, o których mówił Prezydent. 
Najmocniejszą stroną tego projektu jest stabilność w nadwyŜkach, które pozwolą na 
uczestniczenie w projektach unijnych. Uznała, Ŝe przedstawiony budŜet daje 
gwarancję, Ŝe inwestycje które będą realizowane lub teŜ zostaną rozpoczęte, będą 
słuŜyć mieszkańcom miasta. Zapowiedziała, Ŝe lub radnych PO będzie popierał ten 
projekt. 
 
T. Hinc – w imieniu klubu radnych PiS zwrócił się o odtworzenie wypowiedzi 
Prezydenta Miasta podczas jednego z programów telewizyjnych: 
„Redaktor: Czy na koniec 2008r. będziemy mieli więcej pieniędzy w budŜecie, czy 
będziemy mieli dług? 
Prezydent P. Krzystek: Odpowiadam krótko. Więc nadwyŜka za rok 2008 grubo 
przekroczy 62,5 mln.” 
 
Radny T. Hinc zwrócił uwagę, Ŝe w slajdach przedstawionych przez Prezydenta 
Miasta wyraźnie widać deficyt. Uznał za niepokojące, Ŝe Prezydent jak i Skarbnik 
kilkakrotnie mówią, Ŝe planowane przychody są wątpliwe. Dlatego zwrócił się, aby 
nie uprawiać fikcji i przedstawiać optymistycznej wizji przyszłości a następnie 
dokonywać poprawek kilkakrotnie w ciągu roku budŜetowego. Zwrócił uwagę, Ŝe 
deficyt budŜetowy rośnie ok. 6,5 krotnie, co uznał za nierozsądne. Zwracają uwagę, 
na zapisy odnośnie wysokości dochodów majątkowych stwierdził, Ŝe miasto powinno 
wystąpić ze spółki Centrum Handlowe Polska 1 dopiero po zabudowaniu 
nieruchomości. Uznał za nieracjonalne załoŜenie osiągnięcie dochodów 
majątkowych na załoŜonym poziomie 158 mln zł. Klub radnych PiS uwaŜa, Ŝe 
efektywne zarządzania miastem nie powinno powodować wzrostu wydatków 
bieŜących o ok. 100 mln zł rocznie.  
Radny zwrócił się o odtworzenie kolejnej wypowiedzi Prezydenta Miasta podczas 
jednego z programów telewizyjnych: 
 „Prezydent P. Krzystek: NadwyŜka w budŜecie, która została po roku 2006 
świadczy o tym, Ŝe porostu nie wykonano jakiegoś planu inwestycyjnego. Natomiast 
czym innym jest nadwyŜka operacyjna, czyli róŜnica między dochodami bieŜącymi a 
wydatkami bieŜącymi a ta nadwyŜka stabilnie rośnie.” 
 
Radny zwrócił uwagę Ŝe slajd przedstawiony przez Prezydenta wskazuje, Ŝe 
nadwyŜka operacyjna spada. Od tego wskaźnika zaleŜy zdolność kredytowa miasta. 
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Osiągnięcie nadwyŜki operacyjnej na poziomie 13% stanowi poziom graniczny i 
jeŜeli spadnie choć o parę punktów to agencja ratingowa obniŜy swoją ocenę. Zadał 
pytane czy miasto jest w stanie utrzymać poziom wydatków inwestycyjnych przy 
optymistycznych dochodach budŜetowych z ze wszystkich podatków, które 
wpływają do miasta, w sytuacji kiedy upadnie Stocznia, pracownicy Załomie 
przestaną wydawać pieniądze w Szczecinie bo nie będą mieli pracy? Przedstawił 
dane odnośnie spadku produkcji w kraju o 8,9% i jest to tendencja dynamiczna. Za 
raŜące w sposób szczególny uznał to co zamierza zrobić Prezydent w latach 
następnych. Teraz zaciągając zobowiązania pod konkretne inwestycje w latach 
następnych miasto będzie musiało ponosić koszty. Zwrócił uwagę, Ŝe wg danych 
przedstawionych przez Prezydenta dochody z podatków planowane są na 
niezmienionym poziomie. Zapytał co takiego wielkiego wydarzy się w mieście, Ŝe 
wydatki na działalność promocyjną i współpracę narodową zostały zaplanowane na 
poziomie 14,3 mln zł? Wyraził nadzieję, Ŝe nie jest to transferowanie publicznych 
pieniędzy do prywatnego radia, które zrobi komercyjną imprezę i zgarnie pieniądze. 
W odniesieniu do tej imprezy (Koncert Eski) zwrócił uwagę na niedofinansowanie 
szczecińskich instytucji kultury. Odnosząc się do zapisów odnośnie wydatków na 
bezpieczeństwo i porządek publiczny zapowiedział złoŜenie poprawki, która zakłada 
zdjęcie 5-6 tys. zł z jednego zadnia związanego z marką Szczecina gdzie zapisano 
kwotę 89.000 zł, z przeznaczeniem na podwyŜki dla StraŜy Miejskiej. Jako 
uzasadnienie podał trudności z naborem do StraŜy.  
Uznał, ze dochody planowane w budŜecie są nierealne, dlatego teŜ wydatki 
zaplanowane w oparciu o te dochody są wydatkami nierozsądnymi.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
J. Stopyra – zwrócił uwagę, Ŝe w wielu miastach Polski statutowo załoŜono, Ŝe sesja 
Rady nie moŜe trwać dłuŜej niŜ 6 godzin. Stwierdził, Ŝe projekt budŜetu opracował 
zespół fachowców ze Skarbnikiem Miasta na czele, dlatego nie śmiałby tej mądrości 
zbiorowej rzeszy ludzi sprowadzać do zera. Zaapelował o przestrzeganie zapisów 
statutu, które przewidują zabieranie głosu dwukrotnie po pięć minut. ZłoŜył 
wniosek formalny o składanie poprawek do projektu budŜetu w formie pisemnej, 
które zostaną przekazane Prezydentowi Miasta do rozpatrzenia. 
 
L. Duklanowski – wychodząc naprzeciw oczekiwaniom radnego J. Stopyry zgłosił 
wniosek o spotkanie przedstawicieli trzech klubów celem uzgodnienia wniosków, 
które chcą zgłosić do budŜetu.  
 
J. Serdyński – zaproponował aby wszyscy, którzy chcą złoŜyć wniosek do budŜetu 
przedłoŜyli je Przewodniczącemu Rady. Przewodniczący przekaŜe poprawki 
Prezydentowi, który oceni jakie poprawki moŜe przyjąć i automatycznie wykluczy je 
z dyskusji. Poprawki, które nie otrzymają aprobaty Prezydenta zostaną poddane pod 
głosowanie Rady. 
 
L. Duklanowski – wycofał zgłoszony przez siebie wniosek odnośnie spotkania 
przedstawicieli klubów. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego J. Stopyry 
 
za - 16  przeciw - 7  wstrzym. – 4 
 
W wyniku powyŜszego głosowania wniosek został przyjęty. 
 
L. Duklanowski – w imieniu klubu radnych PiS zawnioskował o 30 minut przerwy. 
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B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 20.40. 
 
Po przerwie: 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad na wniosek klubu radnych PO przedłuŜył przerwę 
o 20 minut. 
 
Po przerwie: 
 
Przystąpiono do procesowania kolejnych projektów uchwał. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

332/08 – wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 
Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki z o.o. z siedzibą 

w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 63 do protokołu. Autopoprawka do projektu 
stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 332/08 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia 
zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego Szczecińskiego Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego Spółki z o.o. z siedzibą w Szczecinie. Uchwała Nr 
XXX/762/ stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

333/08 – skargi pana Józefa Wojciechowskiego 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 333/08 
 
za – 16  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie skargi pana Józefa 
Wojciechowskiego. Uchwała Nr XXX/763/08 stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
262/08 – zmiany uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie Pomnika 

Generała Józefa Hallera w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 262/08 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie wyraŜenia zgody na wzniesienie Pomnika Generała Józefa Hallera w 
Szczecinie. Uchwała Nr XXX/764/08 stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

334/08 – ustalania kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą 
uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 334/08 
 
za – 18  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie ustalania 
kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem 
Centrum Integracji Społecznej w Szczecinie. Uchwała Nr XXX/765/08 stanowi 
załącznik nr 71 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

336/08 – zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 rok” 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 336/08 
 
za – 20  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2008 rok”. Uchwała Nr XXX/766/08 stanowi załącznik 
nr 73 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

335/08 – zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na prefinansowanie projektu „Przebudowa ulicy 

Autostrada Poznańska, Etap I i II - budowa nowych mostów przez rzekę Odrę i 
Regalicę” dofinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

w ramach Sektorowego Programu Operacyjnego Transport 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonała 
Iwona Bobrek – Dyrektor Biura BudŜetu i Funduszy Pomocowych. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 335/08 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie zaciągnięcia poŜyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na 
prefinansowanie projektu „Przebudowa ulicy Autostrada Poznańska, Etap I i II - 
budowa nowych mostów przez rzekę Odrę i Regalicę” dofinansowanego z 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Sektorowego Programu 
Operacyjnego Transport. Uchwała Nr XXX/767/08 stanowi załącznik nr 75 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

305/08 – wieloletniego programu inwestycyjnego na lata 2009 – 2013 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Krzysztof Nowak – Zastępca Prezydenta Miasta. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 76 do protokołu. Autopoprawki stanowią załączniki nr 77, 78, 79, 80 do 
protokołu. Slajdy z prezentacji stanowią załącznik nr 81 do protokołu. 
 
W imieniu Komisji głos zabrali: 
 
P. Kęsik – Przewodniczący Komisji ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa – 
poinformował, iŜ Komisja w czerwcu 2008r. przy okazji dyskutowania nad kwestią 
związaną z zasobem docelowo czynszowym poprosiła ZBiLK o przygotowanie 
programu modernizacji tegoŜ zasobu. Program ten został przedłoŜony Komisji i 
pierwszy etap jego realizacji zakładał wydatki na poziomie 9 mln zł. Nie byłoby w 
tym nic dziwnego gdyby nie fakt, Ŝe na roboty zabezpieczające przeznaczono kwotę 
4.728.000 zł, remonty dachów 1.385.000 zł, izolację przeciwwilgociową 1.580.000zł, 
drenaŜ 1.170.000 zł Poinformował, Ŝe zadano pytanie, czy istnieje moŜliwość 
wydatkowania tych środków w 2009r. i jak poinformowano Komisję ZBiLK jest w 
stanie wydatkować te środki samodzielnie jednak chce przetestować moŜliwość 
wykorzystania inwestora zastępczego na obiekcie przy ul. Niemierzyńskiej. Radny 
stwierdził, Ŝe jest zaskoczony sumą zaledwie 3 mln zł jaka została zapisana w 
budŜecie na ten cel chociaŜby w odniesieniu do kwoty 1,5 mln zł jaka została 
zaplanowana na plac Jakuba Wujka. Poinformował, Ŝe jako Przewodniczący Komisji 
i radny złoŜył poprawki zwiększające środki na mieszkalnictwo komunalne do 5 mln 
zł. Zapytał czy w WPI do 2013r. są uwzględnione sumy na realizację planu 
remontów zasobu docelowo czynszowego? 
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W dyskusji głos zabrali: 
 
A. Ruciński – stwierdził, Ŝe nie rozumie dlaczego radny P. Kęsik konfrontuje środki 
nie przyznane na realizację planu remontów zasobu docelowo czynszowego z 
przywróceniem właściwego stanu placu Jakuba Wujka czy jeziorka Słoneczne, 
których stan bezpośrednio wpływa na Ŝycie innych mieszkańców miasta. 
 
T. Hinc – stwierdził, Ŝe obaj radni mają rację i Ŝe przychyla się do zdania radnego P. 
Kęsika, poniewaŜ program remontów zasobu docelowo czynszowego daje szansę na 
rewitalizację duŜej części Śródmieścia i obejmuje budynki w najgorszym stanie. 
Zawnioskował umieszczenie tego programu w WPI. 
 
P. Kęsik – stwierdził, Ŝe miasto ma duŜe potrzeby i ze swojego doświadczenia wie, Ŝe 
przez ostatnie 10 lat róŜni politycy, róŜnych opcji przychodzili na dzielnice północne 
i obiecywali złote góry i na tym się kończyło. Po raz pierwszy od wielu lat jest szansa 
zmienić sytuację w budynkach czynszowych. 
 
W. Dąbrowski – stwierdził, Ŝe od wielu lat mieszkańcy mieli obiecany remont ul. 
Potulickiej i znowu się okazuje, Ŝe została wyrzucona na dwie kadencje. Radny 
zapytał dlaczego? 
 
A. Karut – zwrócił się by w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego przekonać 
ministerstwo aby z pieniędzy unijnych wykonać jeden odwiert w poszukiwaniu 
źródeł geotermalnych. 
 
A. Ruciński – odnosząc się do zapisów autopoprawki nr 3 zapytał o powody 
umieszczenia zagospodarowania jez. Słonecznego w zestawieniu zadań 
zakwalifikowanych do rezerwy oraz zmniejszenia kwoty na ten cel, a takŜe o 
realizację zadania odnośnie zagospodarowania terenu przy ul. Taczaka na cele 
rekreacji biernej i czynnej z placem zabaw i wybiegiem dla psów. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta – wyjaśnił, Ŝe remont ul. Potulickiej trafił na listę 
rezerwową z dwóch powodów: dlatego Ŝe cały czas jest nieznana koncepcja PKP 
odnośnie przebudowy dworca a związku z tym nieznane są skutki jakie ta 
przebudowa wpłynie na układ komunikacyjny oraz planowane jest połączenie 
finansowe z inwestorem jak i wykorzystanie środków z RPO. 
Odnośnie programu remontów zasobu docelowo czynszowego stwierdził, iŜ ma 
śniadość, Ŝe jest to program potrzebny. Od 18 lat o tym mówiono a teraz udało się 
go ująć w ramy i powoli przystąpić do jego realizacji. Prezydent nie wykluczył, Ŝe w 
ramach róŜnych działań w roku 2009 będzie moŜna zwiększyć środki na ten cel, 
jednak na starcie umieszczono w budŜecie 3 mln z załoŜeniem kontynuacji. Co do 
dzielnic północnych przypomniał, Ŝe w sposób istotny zostały zwiększone nakłady 
na chodniki, pojawia się euroboisko , swoje działania inwestycyjne będzie tam 
realizował TBS. Przyznał, Ŝe tych działań zapewne jest za mało. 
W sprawie Jez. Słonecznego poinformował, Ŝe zostało ono skreślone z listy 
rezerwowej i wpisane na listę podstawową, dlatego teren przy ul. Taczaka spadł ze 
względu na brak środków. 
 
A. Ruciński – przypomniał, Ŝe na zagospodarowanie terenu przy ul. Taczaka 
wykonana juŜ została koncepcja za którą miasto zapłaciło, a ponadto bardzo 
obiecująco wyglądało uzyskanie środków pomocowych na to zadanie.  
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P. Kęsik – stwierdził, Ŝe nie uzyskał odpowiedzi na pytanie, czy w WPI znalazły się 
zapisy odnośnie wdraŜania w latach następnych planu remontów zasobu docelowo 
czynszowego 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta – uznał, Ŝe odpowiedział na to pytanie stwierdzając, 
Ŝe w tej chwili zapisane są 3 mln zł w budŜecie i WPI a kontynuacja będzie zaleŜała 
od późniejszych decyzji poniewaŜ są to działania, które mogą być finansowane 
równieŜ w trakcie roku. Uznano, Ŝe nie ma potrzeby wpisywania tego typu prac w 
WPI, poniewaŜ ich realizacja odbywa się w krótszych okresach czasu i nie są to 
inwestycje wieloletnie. 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta – zwrócił uwagę, Ŝe przedstawiony w 
prezentacji I etap prac remontów zasobu docelowo czynszowego rozpisany był na 
lata 2009-2012. JeŜeli w trakcie roku okaŜe się, Ŝe są moŜliwości finansowe i ZBiLK 
będzie w stanie wydatkować te środki nie wykluczył moŜliwości zwiększenia 
środków na ten program. 
 
J. Wijas – zwrócił się o krótką informację, jak rozłoŜone jest czasowo i 
skoordynowana modernizacja ul. Dąbskiej 
 
P. Sikorski – Dyrektor Wydziału Inwestycji Miejskich – odnośnie modernizacji ul. 
Dąbska – Zoologiczna poinformował, Ŝe jest to inwestycja podzielona na dwa 
równoległe działania z czego jedno wykona Zarząd Dróg i Transportu Miejskiego a 
drugie Wydział Inwestycji Miejskich. Samo rondo z ulicą dwupasmową do ul. 
Gwarnej miało być rozpoczęte w 2008r. ale ze względu na problemy z uzyskaniem 
pozwolenia na budowę przesunęło się to w czasie i prawdopodobnie w styczniu 
2009r. uda się rozpocząć tą inwestycję. W tym samym czasie ZDiTM będzie 
wykonywać nakładkę asfaltową na odcinku od ul. Gwarnej do ul. Niedźwiedziej. 
Przewiduje się, Ŝe w ciąg roku cały ten obszar zostanie zmodernizowany. Nakładka 
zostanie wykonana w takim wymiarze technicznym Ŝeby przyniosła pełne obciąŜenie 
natomiast fizycznie i finansowo nie jest moŜliwe jest pociągnięcie dwóch pasów 
jednocześnie aŜ do ul. Niedźwiedziej. Przebudowa ul. Struga jest oczywiście 
etapowana i prace wykonane w 2009r. pozwolą na bezpieczne przygotowanie aby 
mieć trasy rezerwowe. 
 
A. Mickiewicz – stwierdził, Ŝe w przyszłorocznym budŜecie zapisanych jest 5 mln zł 
na rozpoczęcie prac przy II etapie ul. Struga od ul. Jasnej do Botanicznej i zapytał 
na co te środki zostaną przeznaczone? 
 
P. Sikorski – Dyrektor Wydziału Inwestycji Miejskich – poinformował, Ŝe 
optymistyczie zakłada rozpoczęcie zadania w 2009r. Ogłoszony zostanie przetarg na 
realizację II etapu od ul. Gryfińskiej do ul. Botanicznej i jeŜeli uda się rozpocząć to 
zadnie w połowie roku jest moŜliwe wydatkowanie na ten cel 5 mln zł. 
 
L. Duklanowski – przypomniał, Ŝe 2 miesiące wcześniej Prezydent P. Krzystek 
przekazywał informacje, Ŝe na szybki tramwaj uzyskał 600 mln zł. W budŜecie na 
przyszły rok przewidziane było 10 mln zł i zmniejszono do 7 mln zł w związku z tym 
zapytał o wyjaśnienie odnośnie 600 mln o których mówił Prezydent. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
poinformował, Ŝe w obrębie omawianych 600-700 mln zł (wysokość tej kwoty 
uzaleŜniona jest od kursu Euro) mieszczą się 3 zadania:  
- budowa I etapu szybkiego tramwaju od Basenu Górniczego do ul. Turkusowej,  
- zakup taboru niskopodłogowego (na pewno powyŜej 20 sztuk), 
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- modernizację istniejącej infrastruktury głównie na przebiegu linii 8 i 7 a takŜe 
modernizację zajezdni Pogodno.  

Realne kwoty, które są do wydania w przyszłym roku, które są zaleŜne od 
podpisania umowy a nawet preumowy powodują, Ŝe takie kwoty zostały 
umieszczone w budŜecie. W latach kolejnych, w zapisach WPI te kwoty znacząco 
rosną. Przyszłoroczne środki tak naprawdę są zarezerwowane na projektowanie, 
przygotowanie brakującej dokumentacji. Natomiast na zakup taboru przeznaczone 
są 24mln w roku 2009 i 24 mln w 2010r. 
 
Powrócono do omawiania projektu uchwały nr 297/08 w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta na 2009 rok 
 
T. Hinc – w imieniu klubu radnych PiS zapytał, które propozycje poprawek 
Prezydent jest gotów przyjąć jako autopoprawki. 
 
J. Wijas – zapytał Prezydenta, czy po analizie poprawek zgłoszonych przez radnych 
powstała jakaś nowa autopoprawka Prezydenta? 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, Ŝe została przeprowadzona 
analiza zgłoszonych poprawek pod kątem formalnym i w związku z tym tylko 9 z 
nich spełnia wymagania poprawki składanej do projektu budŜetu czyli została 
określona kwota oraz wskazano źródło finansowania. Odnosząc się do poprawki 
zgłoszonej przez radnego T. Hinca poinformował, Ŝe została odrzucona poniewaŜ 
Prezydent nie przewiduje zmniejszenia kwoty na promocję Marki Floating Garden 
2050. Pozostałe poprawki zostały zgłoszone przez radnych klubu radnych SLD. Trzy 
z nich dotyczą zwiększenia pozycji związanej z remontem i modernizacją budynków 
w zasobie docelowo czynszowym. Zadeklarował śledzenie na bieŜąco jak ZBiLK radzi 
sobie z realizacją programu i nie wykluczył zwiększenia środków na ten cel. 
Prezydent nie przychylił się do uwzględnienia, Ŝadnej ze zgłoszonych poprawek. 
 
T. Jarmoliński - Zastępca Prezydenta Miasta zwrócił uwagę, Ŝe autopoprawką 
została zdjęta kwota 3.800.000 zł dla Szczecińskiej Agencji Artystycznej, która mała 
być przekształcona w Europejskie Biuro Kultury. Kwotę tą rozdysponowano 
pomiędzy Filharmonię – 400.000 zł, Teatr Lalek „Pleciuga” – 300.000 zł na podwyŜki 
płac w obu tych instytucjach oraz 500.000 zł na dotacje przekazywane w ramach 
konkurów dla organizacji pozarządowych, fundacji i stowarzyszeń. Stwierdził, Ŝe ta 
autopoprawka w zasadzie realizuje wniosek zgłoszony przez radnego J. Wijasa. 
Przypomniał, Ŝe w tytule „Uczestnictwo w festiwalach, wystawach, koncertach oraz 
wydawnictwach kulturalnych” wydatkowano 1.600.000 zł i były finansowane bardzo 
róŜne zakupy np. finałowego przedstawienia dla Kontrapunktu, fragmentu 
Festiwalu Artystów Ulicy, organizację Festiwalu Szczecin Music, organizację 
koncertu Filharmonii w Grenoble itd.  
 
J. Wijas – poinformował, Ŝe klub radnych SLD nie rezygnuje z Ŝadnej wniesionej 
przez siebie poprawki, dlatego wnosi o przegłosowanie kaŜdej z nich przez Radę, tym 
bardziej, Ŝe spełniają one wymogi formalne. Stwierdził, Ŝe zwiększenie budŜetu w 
autopoprawce na festiwale o 1.600.000 zł związane jest z finansowaniem Festiwalu 
Eska Rock. Nie widział w tej sprawie ani oferty ani Ŝadnego dokumentu, które 
mówiły by co ta firma ma miastu do zaproponowania. Wiadomo, Ŝe jest to 
komercyjny festiwal komercyjnej rozgłośni radiowej. Zwrócił uwagę, Ŝe potrzeby 
Teatru Lalek „Pleciuga:, Filharmonii czy Kontrapunktu były przedstawiane na 
Komisji i daleko przekraczają to co Prezydent przedstawił w zaproponowanych 
autopoprawkach. Poprawka, którą złoŜył klub radnych SLD teŜ w całości nie 
konsumuje nawet w najmniejszej części postulaty, poniewaŜ jak wiadomo postulaty 
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związkowe mogą sięgać dalej niŜ rzeczywistość umoŜliwia ich spełnienie. 
Zaproponowana poprawka ma na celu, aby miasto nie wspierało z pieniędzy 
publicznych komercyjnej firmy bo równie dobrze moŜe wspierać sieć sklepów 
monopolowych i odzieŜowych. Nie moŜna wspierać show businessu tylko naleŜy 
wspierać tą kulturę, która kształtuje się na miejscu i wspiera społeczeństwo. Co do 
900.000 zł i zwiększenia sumy przeznaczonej na program „Bezpieczne Przedszkole” 
to zwrócił uwagę, Ŝe wszyscy zdają sobie sprawę, Ŝe kwoty zaplanowane na 
inwestycje są zawyŜone i małe jest prawdopodobieństwo, Ŝe zostaną zrealizowane. 
Natomiast jako członek Komisji Edukacji wie, Ŝe są realne potrzeby jeŜeli chodzi o 
stan podwórek przedszkolnych i Wydział Oświaty widzi realne moŜliwości 
konsumpcji pieniędzy. Przypomniał, Ŝe obietnice restrukturyzacji przedszkoli padał 
podczas poprzedniej i obecnej kadencji. 
 
T. Hinc – zapowiedział zgłoszenie wniosku odnośnie zdjęcia środków z Marki 
Szczecina z przeznaczeniem na realny problem dofinansowania StraŜy Miejskiej i 
zaapelował aby radni rozwaŜyli. Wypowiadając się w imieniu klubu radnych PiS 
stwierdził, iŜ klub składając swoje wnioski do budŜetu potraktował sprawę 
odpowiedzialnie licząc na to, Ŝe Prezydent w ciągu ostatniego tygodnia rozwaŜy je ze 
swoimi słuŜbami i uwzględni. 
 
W. Dzikowski – Przypomniał, Ŝe prezydent nie przyjął Ŝadnego ze zgłoszonych 
wniosków jako autopoprawki dlatego wnioski spełniające wymogi formalne winny 
zostać poddane pod głosowanie Rady.  
 
A. Karut – zwrócił się do Prezydenta T. Jarmolińskiego o ponowne rozwaŜenie 
wniosku odnośnie zwiększenie środków na budowę Rejonowego Ośrodka MOPR-u 
przy ul. Strzałowskiej do kwoty 1 mln zł.  
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta – zwrócił uwagę, Ŝe wykonanie 
pierwszego etapu tej inwestycji zostało oszacowane na kwotę 2,5 mln zł. Pozwolenie 
na budowę zostało wydane dwa dni temu i tak jak zostało uzgodnione na Komisji w 
chwili gdy środki będą uwalniane z innych inwestycji będzie rozwaŜane ich 
przeznaczenie na ten cel. Zapisanie kwoty 1 mln zł nie rozwiązuje sytuacji, 
poniewaŜ nie wystarczy to na wykonanie I etapu. Odpowiadając na pytanie radnego 
J. Wijasa poinformował, Ŝe nie zna Ŝadnej oferty odnośnie współfinansowania przez 
miasto Eska Rock Festiwal. Do miasta dotarła, jeszcze nie do końca sprecyzowana 
oferta zakupu marki Szczecin Rock Festiwal ale jest pytanie czy miasto jest 
zainteresowane organizacją cyklicznej imprezy przy udziale m.in. firmy Promotor, 
która jest właścicielem Eska Rock. Uznał, Ŝe nie odwaŜyłby się na nazywanie tego 
typu działań tyko komercją a innych działań działaniami artystycznymi, bo jest to 
bardzo trudno zmierzyć. Nie moŜe takŜe przedstawić Ŝadnych dokumentów, 
poniewaŜ Ŝadnych formalnych zobowiązań miasto nie podjęło. One mogą powstać po 
uchwaleniu budŜetu w oparciu o oferty, które wpłynęły do miasta. 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta – ustosunkowała się do następujących 
wniosków: 
- wymiana okien w SP 65 i Gimnazjum 23 – Pani Prezydent zobowiązała się do 

wykonania tego wniosku; 
- projekt termomodernizacji w SP 74 i Gimnazjum 29 – obie te placówki są 

wpisane do programu termomodernizacji; 
- termomodernizacja elewacji szkół na terenie Pogodna: SP 3, 48 i 53 oraz 

Gimnazjum 1 i 10 – poinformowała, Ŝe zostało uzgodnione z dyrektorami szkół, 
Ŝe najpierw modernizacji podlegają okna i dachy, następnie toalety. Natomiast, w 
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których placówkach zostaną wymienione okna zostanie omówione na Komisji 
Edukacji. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Wijasa w sprawie poprawy stanu podwórek 
przedszkolnych poinformowała, Ŝe juŜ z budŜetu na 2008r. do 8 przedszkoli, gdzie 
stan podwórka oceniono jako niebezpieczny, zostały przekazane środki po 10.000 
zł. Poinformowała, Ŝe na Komisji Edukacji i Kultury zobowiązała się do opracowania 
i przygotowania całościowego programu „Bezpieczne przedszkole” oraz Ŝe środki, 
które pozostaną w budŜecie oświaty niewykorzystane w ciągu roku, przeznaczy 
takŜe na realizację tego programu. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 
zwrócił uwagę, Ŝe niektóre z wniosków radnych zostały juŜ uwzględnione w 
autopoprawkach. Odnosząc się do wniosku o zwiększenie kwoty na budowę 
cmentarza przy ul. Bronowickiej do 25 mln zł wyjaśnił, Ŝe odpowiednie zapisy zgodne 
z harmonogramem w budŜecie są i cmentarz musi zostać otwarty w 2010r. Podobna 
sytuacja jest z wnioskiem o kompleksową modernizacją parkingów miejskich 
(wykonanie dokumentacji). Rzeczywiście nie ma specjalnego programu, jak w 
przypadku „Zielonych podwórek” ale realizowany ten wniosek jest pod innymi 
zapisami.  
Odnośnie modernizacji ulic: śurawiej, Axentowicza, Liściastej, Słowiczej i Gęsiej – 
tam w tej chwili działa ISPA i budowana jest duŜa sieć kanalizacji deszczowej, więc 
moŜna powiedzieć: to nie jest w budŜecie ale jest w budŜecie ZWiK i planie 
modernizacji, który był niedawno przez radnych analizowany.  
Przebudowa ulic: Wendeńskiej i Ostrowskiej – w tym roku ZDiTM w ramach 
bieŜącego zarządzania robił dość kompleksowy remont tych ulic.  
Wykonanie dodatkowego pasa jezdni dla prawo skrętu z Łuczniczej w Warcisława – 
ten temat musi być bardzo dokładnie przeanalizowany z policją i na takie zadania 
jest miejsce w ramach bieŜących środków.  
Dofinansowanie prac remontowych kościoła Farnego Miasta Szczecina pw. Św. Jana 
Chrzciciela w Szczecinie (polichromie) – nie moŜliwe jest zrealizowanie tego wniosku 
ze względu na przepisy obowiązującego prawa. Miasto moŜe dofinansowywać 
zabytki a nie finansować dla kościoła zakup nowych polichromii. 
Rewitalizacja osiedli Stołczyn i Skolwin (remonty budynków wraz z wykonaniem 
przyłączy kanalizacyjnych, nawierzchnie ulic, oświetlenie) – zapowiedział, ze bardzo 
duŜo się dzieje i będzie się działo w tych dzielnicach właśnie w tym zakresie i 
prowadzone programy tj. wymiany chodników, program „Zielone podwórka” 
realizują postulaty zawarte we wniosku. 
Wykonanie brakujących chodników – poinformował, Ŝe tydzień wcześnie odbyło się 
spotkanie z radami osiedli. W tegorocznym budŜecie na ten cel przeznaczono 6 mln 
zł i właśnie po przez konsultacje z radami osiedli te chodniki będą wymieniane. 
Potrzeb jest na 100 mln zł dlatego trzeba dokonać wyboru w ramach posiadanych 
środków. 
Poprawa nawierzchni asfaltowej ul. Pokoju – Szosa Polska w rejonie zabudowy – 
takie zadania wykonuje się w ramach środków bieŜących. 
Wykonanie wiat na przystankach autobusowych przy ul. Pokoju – Szosa Polska – 
Zagórskiego – KsięŜnej Ludgardy – Ogrodnicza – na pewno tam wity staną 
Wykonanie sygnalizacji świetlnej na przejściach dla pieszych przy zbiegu ulic Okólna 
– pokoju, Nehringa – Szosa Polska – poinformował, Ŝe jest harmonogram realizacji w 
mieście sygnalizacji świetlnej i jest on bardzo ściśle nadzorowany wg wytycznych 
policji. 
Przebudowa skrzyŜowania: ul. Goleniowskiej, Pomorskiej, Racławickiej i E. Gierczak 
– jest wykonywana koncepcje jest to dość problematyczne ze względu na gęstą 
zabudowę. 
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Przebudowa pętli autobusowej w rejonie skrzyŜowania ulic Goleniowskiej i 
Goplańskiej – została w tej kwestii dokonana autopoprawka w budŜecie. 
Przebudowa ul. Goleniowskie i Lubczyńskie – wykonanie lewoskrętu na Załom - jest 
wykonywany projekt. 
Budowa Brackiej i modernizacja Modrej – Szerokiej – w przypadku tej inwestycji 
moŜna powiedzieć, Ŝe brakuje na nią środków. Jest to za duŜa inwestycja. 
Modernizacja ulicy Traugutta/Poniatowskiego (obniŜenie prędkości ruchu pojazdów i 
wykonanie większej ilości przejść pieszych na tych ulicach) – jest to wniosek 
związany z bezpieczeństwem dlatego po konsultacjach z policją i w ramach prac 
Komisji Bezpieczeństwa równieŜ uda się ten wniosek zrealizować. 
Wykonanie zespołu parkingowego przy ul. Grzegorza z Sanoka/Reymonta – jest 
wniosek prywatnego przedsiębiorcy, który chce zabudować basen przeciwpoŜarowy. 
Sprawa zostanie przekazana do rozpatrzenia Komisji Budownictwa w styczniu. 
Inwestor chce podpisać umowę trzyletnią. 
Zagospodarowanie i uporządkowanie małej formy architektonicznej placu Norwida, 
Pawłowskiego i al. Wojska Polskiego/Ostrawickiej – w ramach małej architektury 
mieszczą się kosze, ławeczki i takie rzeczy moŜna wykonać w ramach środków 
bieŜących. 
Renowacja ulic i okolicznej zabudowy przy ul. Brzozowskiego/Roztworowskiego/ 
Janickiego – niestety na ten cel jest brak środków. 
Sukcesywna modernizacja ulic i chodników Pogodna – jest to wniosek bardzo 
ogólny. Jest zapisane jedno z zadań zwizane z ul. Bogumiły i Jacka Soplicy ponadto 
chodnik na ul. Okrzei. 
Remont zabytkowej siedziby Rady Osiedla Pogodno przy Krasickiego – nie ma na 
takie zadanie niestety środków. 
Modernizacja ul. Łukasińskiego, wybudowanie chodnika, m.in. wykonanie 
kanalizacji deszczowej – przygotowywany jest projekt do marca, następnie trzeba 
wystąpić o pozwolenie. Maja tam miejsce protesty mieszkańców, którzy obawiają 
się, Ŝe kiedy będzie tam lepsza nawierzchnia będzie większy ruch i hałas. 
 
J. Wijas – odnosząc się do wypowiedzi Prezydenta T. Jarmolińskiego stwierdził, iŜ 
jak pamięta przedstawiciele wydziału na posiedzeniu Komisji Edukacji i Kultury 
informowali, Ŝe wpłynęła oferta duŜego festiwalu Eska Rock. Komisja na 
posiedzeniu z dnia 26 listopada podjęła stanowisko w brzmieniu: 
„Komisja Edukacji i Kultury wnioskuje, by kwota 2 mln zł zapisana w projekcie budŜetu 
Szczecińskiej Agencji Artystycznej na rok 2009, została rozdysponowana na podwyŜki płac 
dla pracowników Teatru Lalek Pleciuga i Filharmonii Szczecińskiej oraz na dofinansowanie 
działalności organizacji pozarządowych (w tym Festiwal Kontrapunkt) prowadzących 
działalność w dziedzinie kultury”. 
Radny stwierdził, Ŝe zaproponowana przez niego poprawka tak naprawdę jest jedynie 
uściśleniem wniosku Komisji, którego przyjęcie było poprzedzone wypowiedzią 
Przewodniczącego Pawła Bartnika, który „podkreślił, Ŝe esencją programu ESK2016 powinny 
być: artyści, programy i tradycja którą reprezentują zaproszeni dziś goście” (ci goście to 
przedstawiciela Filharmonii i Teatru Lalek PLECIUGA). Dalej przewodniczący mówił tak: 
„Trudno sobie wyobrazić startowanie w tej rywalizacji przy niedofinansowaniu 
sprawdzonych juŜ projektów kulturalnych. Jest tu teŜ szersze pytanie o wizje miasta: jeŜeli 
chlubimy się, Ŝe jesteśmy miastem akademickim, chcemy być stolicą intelektualną dla całego 
obszaru, to niezbędne jest spełnienie tych wszystkich rzeczy o których dzisiaj mówiliśmy. 
Przypomniał, Ŝe na ostatnim posiedzeniu komisji była prezentowana wizja SAA, która 
wzbudziła wiele wątpliwości, m.in. czy i ile pieniędzy powinni podatnicy przekazywać na 
wydarzenia komercyjne? Wszyscy radni zdecydowali wówczas, Ŝe kwota 2 mln zł na koncert 
Radia Eska nie zyskała aprobaty. W związku z tym zaproponował stanowisko”  
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Radny J. Wijas stwierdził, Ŝe była mowa podczas Komisji o konkretnej ofercie teraz 
Prezydent twierdzi, Ŝe takiej oferty nie ma. JeŜeli nie wpłynął Ŝaden dokument to 
suma 1.600.000 zł jest zbędna. Stanowisko wynikało z tego, Ŝe jeŜeli mamy do 
czynienia z imprezą komercyjną i Prezydent to nie powinno być finansowane z 
budŜetu kultury a co najwyŜej z budŜetu promocji w którym sumy SA odpowiednie 
na ten cel. W tym przypadku mamy do czynienia z imprezą komercyjną i masową , 
na którą za wstęp trzeba będzie słono zapłacić.  
Radny podtrzymuje swój wniosek o wprowadzenie zgłoszonej poprawki. 
 
P. Kęsik – dokonał wyjaśnień odnośnie poprawki jaką zgłosił w sprawie zdjęcia 
środków z modernizacji pl. Jakuba Wujka.  
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta – w uzupełnieniu wyjaśnił, Ŝe odnośnie 
ciągu pieszego od ul. Warcisława do ul. Wilczej przeprowadzona została wizytacja w 
terenie i są plany poprawienia ciągu dla pieszych ze środków bieŜących. 
 
A. Ruciński – przypomniał, Ŝe zadawał pytania odnośnie wysokości kwoty jaka w 
budŜecie po stronie dochodów będzie wynikać z podatków PIT i CIT. W otrzymanych 
materiałach odnośnie planów na rok 2009 przytaczana jest kwota 407 mln zł. 
Zwrócił się o wyjaśnienie jak wygląda wykonanie budŜetu za 2008r. w tym zakresie. 
 
I. Bobrek – Dyrektor Biura BudŜetu i Funduszy Pomocowych wyjaśniła, Ŝe pozycja 
odnośnie wpływów z udziałów z podatków PIT i CIT jest szczególnie analizowana 
podczas monitoringu realizacji budŜetu, poniewaŜ jest to pozycja, która stanowi 
coraz większy udział ogółem w dochodach budŜetu państwa. NaleŜy pamiętać, Ŝe w 
róŜnych materiałach mowa jest o róŜnych kwotach np. o udziałach w podatkach 
dochodowych – są to podatki od osób fizycznych i od osób prawnych. Wpływy z 
podatku od osób fizycznych są bardzo trudne do przewidzenia np. z powodu 
optymalizacji podatków przez przedsiębiorców, którzy sami decydują kiedy jakie 
podatki będą odprowadzali. JeŜeli chodzi o udziały w podatkach od osób fizycznych 
Pani Dyrektor podała dane odzwierciedlające jak bardzo dynamicznie się rozwijały: 
w 2002 był to rząd wielkości 130 mln zł a w 2008 – 353 mln zł. Ten podatek jest 
bardzo nierówno realizowany. Miesiące styczeń, luty, marzec są miesiącami, które w 
ostatnich dwóch latach były realizowane na poziomie 20 mln zł. W miesiącu 
kwietniu, kiedy podatnicy przedkładają rozliczenie roczne wpływy są bardzo 
wysokie. Rekordowe wpływy zanotowano po raz pierwszy w 2007 roku – ponad 
43.773.000 zł dla porównania w 2006r. były to wpływy na poziomie nie całych 26 
mln zł. Kolejne miesiące są powrotem do normalnego poziomu. Od miesiąca 
października zaczyna się wysoka realizacja tego wpływu. W 2008 roku w 
październiku wpłynęło ponad 38 mln zł podobnie wysokie wykonanie odnotowano 
we wpływach za listopad – prawie 41 mln zł. Na podstawie przeprowadzonych analiz 
znacznie została podniesiona prognoza wpływów z podatku. Przypomniała, Ŝe 
wszystkie podatki są odprowadzane centralnie do budŜetu państwa i tam są 
dzielone wg wskaźnika partycypacyjnego. Najtrudniejszym elementem prognozy jest 
to, Ŝe księgi zamykane są 31 grudnia, poniewaŜ zasada finansowa nakazuje 
prowadzenie budŜetu w ujęciu kasowym a pieniądze z wpływu przychodzą dopiero w 
styczniu. Obecna prognoza wg przyjętych załoŜeń oscyluje w granicach 42 mln zł. W 
zeszłym roku w styczniu, za grudzień 2007, wpłynęło 38 mln zł. Zwróciła uwagę, Ŝe 
to jak zostaną wykonane udziały w 2008r. bardzo mocno wpływa na ocenę prognozy 
na rok 2009. Im wyŜsze wpływy są realizowane za rok 2008 tym niŜsza dynamika 
na rok 2009. 
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M. Kopeć – stwierdził, Ŝe w przypadku budŜetu oświaty trudno jest podejmować 
decyzje przy podanych kwotach a bez listy szkół a na Komisji Pani Prezydent takiej 
listy nie podała. 
 
W. Dąbrowski – przypomniał, iŜ Prezydent B. Chochulski w zeszłym roku obiecał, Ŝe 
będzie budowana kładka nad torami przy ul. 9-go Maja a tej pozycji nie widać w 
budŜecie do roku 2013 – zwrócił się o wyjaśnienie w tej sprawie. Zapytał czy 
Prezydent występował o środki unijne na program Szczecin Europejską Stolicą 
Kultury. W związku ze zdjęciem 1 mln zł z hali widowiskowo-sportowej, czy 
Prezydent wnioskował do zarządu województwa o zdjęcie tej inwestycji z listy 
indykatywnej? Zwracając się do Prezydent E. Masojć zapytał, dlaczego nastąpiły 
zmniejszenia w budŜecie na dzieci (na działalności pozalekcyjnej 20%, na grantach 
edukacyjnych 100%, na programie wspierania nauki języków obcych 15%, na 
programie wspomagania uczniów z trudnościami w procesie uczenia ponad 30%)? 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad przypomniał, Ŝe Rada przyjęła wniosek radnego J. 
Stopyry, który Rada Miasta przyjęła. Zaproponował przystąpienie do głosowania nad 
poszczególnymi wnioskami. 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta – odnosząc się do pytania radnego W. 
Dąbrowskiego przypomniał, Ŝe ze względu na to, Ŝe nie znana jest skala finansowa 
wykonania przedmiotowej kładki, deklarowano jedynie rozwaŜenie moŜliwości jej 
wykonania. Oszacowanie kosztów będzie moŜliwe dopiero po wykonaniu 
dokumentacji, która zostanie ukończona w październiku 2009r. trwa to tak długo, 
poniewaŜ ma ona stanąć na terenie PKP a uzgodnienia trwają bardzo długo. 
Stwierdził, Ŝe dopiero wykonany projekt pozwoli oszacować, czy miasto stać na 
wykonanie tej kładki. 
 
W. Dzikowski – poddał pod głosowanie następujące poprawki do projektu budŜetu:  
 
Poprawka nr 1 zgłoszona przez radnego P. Kęsika: w dziale „Działalność 
promocyjna i współpraca międzynarodowa” zdjąć 2.000.000 zł – poprawka 
stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 
 
za – 13  przeciw - 17  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta 
 
Poprawka nr 2 zgłoszona przez radnego P. Kęsika: w dziale „kultura fizyczna, 
turystyka i rekreacja z pozycji budowa hali widowiskowo-sportowej zdjąć 
1.000.000 zł – poprawka stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 
 
za – 13  przeciw - 17  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta 
 
Poprawka nr 3 zgłoszona przez radnego J. Wijasa: Pozostałe wydatki 
majątkowe w rozdziale „Gospodarka komunalna” w punkcie „Modernizacja pl. 
Jakuba Wujka” zdjąć sumę 1.500.0000 zł. W rozdziale „Edukacja i nauka” w 
punkcie „Program Bezpieczne przedszkole” zwiększenie o 900.000 zł do 
poziomu 1.000.000 zł. - poprawka stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 
 
za – 12  przeciw - 17  wstrzym. – 1 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta. 
 
Poprawka nr 4 zgłoszona przez radnego P. Kęsika: W dziale Gospodarka 
komunalna z pozycji „Modernizacja pl. Jakuba Wujka zdjąć 600.000 zł - 
poprawka stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 
 
za – 10  przeciw - 18  wstrzym. – 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta. 
 
Poprawka nr 5 zgłoszona przez radnego J. Wijasa: Wydatki bieŜące w rozdziale 
„Działalność promocyjna i współpraca międzynarodowa” w punkcie „Promocja 
miasta „zmniejszenie kwoty o 780 tys. do wysokości 6.769.599 zł. Rozdziale 
„Edukacja i nauka” w punkcie „Prowadzenie publicznych przedszkoli” 
zwiększenie o 780 tys. zł w celu podwyŜek dla nauczycieli wychowania 
przedszkolnego - poprawka stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 
 
za – 12  przeciw - 16  wstrzym. – 1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta. 
 
Poprawka nr 6 zgłoszona przez radnego J. Wijasa: Wydatki majątkowe w 
rozdziale „Kultura fizyczna, turystyka i rekreacja” w punkcie „budowa hali 
widowiskowo-sportowej zmniejszenie o 1.000.000 zł. - poprawka stanowi 
załącznik nr 87 do protokołu. 
 
za – 13  przeciw - 17  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta. 
 
Poprawka nr 7 zgłoszona przez radnego P. Kęsika: W dziale „Kultura fizyczna, 
turystyka i rekreacja” zdjąć z pozycji budowa Aquaparku 1.000.000 zł i dodać 
w dziale „Gospodarka mieszkaniowa” - poprawka stanowi załącznik nr 88 do 
protokołu. 
 
za – 13  przeciw - 17  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta. 
 
Poprawka nr 8 zgłoszona przez radnego T. Hinca: wniosek o zwiększenie 
506.000zł – podwyŜka pensji w StraŜy Miejskiej - poprawka stanowi załącznik nr 
89 do protokołu. 
 
za – 13  przeciw - 16  wstrzym. – 1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta. 
 
Poprawka nr 9 zgłoszona przez radnego J. Wijasa: Wydatki bieŜące, w rozdziale 
„Kultura i ochrona dziedzictwa kulturowego” w pozycji „Uczestnictwo w 
festiwalach, wystawach” zdjęcie 1.600.000 zł - poprawka stanowi załącznik nr 
90 do protokołu. 
 
za – 13  przeciw - 14  wstrzym. – 2 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka nie została przyjęta. 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych SLD zawnioskował o 10 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 00.15. 
 
Po przerwie: 
 
P. Kęsik – w imieniu klubu radnych SLD zwrócił uwagę, Ŝe Prezydent załoŜył w 
budŜecie wzrost o 4% mimo przewidywanego kryzysu. Ponadto nie ukrywa, Ŝe 
zapisy w nich zawarte są zawyŜone, aby umoŜliwić realizację zadań inwestycyjnych i 
sięganie o po środki unijne. Zwrócił uwagę, Ŝe problem polega a tym Ŝe korekt 
budŜetowych, których w tym roku było duŜo a w przyszłym będzie jeszcze więcej. 
Pan Prezydent ustami Skarbnika, mówi o firmach ratingowych a jedna z 
największych amerykańskich firm finansowych przed swoim bankructwem 
otrzymała od ogólnoświatowej firmy ratingowej znakomitą ocenę. Odnosząc się do 
szczegółowych zapisów budŜetu zapytał kiedy miasto Szczecin spłaci kredyty 
zaciągnięte przez Prezydenta P. Krzystka? Poinformował, Ŝe klub radnych SLD nie 
moŜe poprzeć przedstawionego projektu budŜetu chociaŜby z tego powodu, Ŝe Ŝadna 
ze zgłoszonych przez klub poprawek nie została przyjęta.  
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS poinformował, Ŝe radni klubu 
będą głosować przeciwko projektowi uchwały w sprawie uchwalenia budzetu na 
2009r.. Stwierdził, Ŝe przedstawiony budŜet jest nierealny i jest niebezpieczny dla 
miasta i jego mieszkańców. Prezydent patrzy na miasto przez pryzmat roku 2050. 
 
U. Pańka – poinformowała, Ŝe klub radnych PO będzie głosował za przyjęcie 
projektu budŜetu na 2009r. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 297/08 z 2 autopoprawkami  
 
za – 17  przeciw - 13  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta na 2009 rok. Uchwała Nr XXX/768/08 stanowi załącznik nr 91 do 
protokołu. 
 
 
Powrócono do omawiania projektu uchwały nr 305/08 w sprawie 
wieloletniego programu inwestycyjnego na lata 2009 – 2013 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 305/08 z 4 
autopoprawkami 
 
za – 17  przeciw - 12  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wieloletniego 
programu inwestycyjnego na lata 2009 – 2013. Uchwała Nr XXX/769/08 stanowi 
załącznik nr 92 do protokołu. 
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Przystąpiono do realizacji 7 punktu porządku obrad: 
 
7. Sprawozdanie z działalności: 
 
- Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Rady Miasta Szczecin – informacja 

stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 
 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 
- Prezydenta Miasta i jego zastępców – informacja stanowi załącznik nr 94 do 

protokołu. 
 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad: 
 
8. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe otrzymał przekazane prze „Gazetę 
Wyborczą” listę 2.199 podpisów mieszkańców Szczecina przeciwko organizacji na 
Jasnych Błoniach Międzynarodowych Zawodów Jeździeckich w skokach przez 
Przeszkody CSI. 
 
Nie wniesiono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad: 
 
9. Zamknięcie obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe porządek obrad XXX sesji został 
wyczerpany i oświadczył, Ŝe zamyka XXX zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
 
 
 

Przewodniczący obrad 
 

Bazyli Baran 
 
Protokołowała: 
 
Edyta Sowińska 
 
 
Marta Klimek 


